



Determination
Détermination



Innovation
Innovation



Proposal
Proposition

A Law firm dedicated to all sports operators
Une expertise dédiée à l'ensemble des acteurs du sport

JM JOELLE
MONLOUIS
LAW FIRM

A highly specialized Law firm

Devoted to Sports Law and Business Law, Joëlle Monlouis Law firm supports all sports operators (federations, associations, sports companies, players, coaches, firms, states, etc.) in their projects and their legal and strategic issues.

With an experience of about ten years, *Maître* Joëlle Monlouis has firmly positioned herself in the sports law thanks to her in-depth knowledge of applicable law and its practice. Her specific skills in contract matters and her high capacity to negotiate make her a renowned Attorney at Law.

Un Cabinet hautement spécialisé

Dédié au droit du sport et au droit des affaires, le Cabinet de Maître Joëlle Monlouis accompagne l'ensemble des acteurs du monde sportif (fédérations, associations, sociétés sportives, joueurs, entraîneurs, entreprises, états, etc.) dans leurs projets et leurs problématiques tant juridiques que stratégiques.

Dotée d'une solide expérience, Maître Joëlle Monlouis a su s'imposer dans le droit sportif grâce à sa connaissance approfondie du droit applicable et de sa pratique.

Ses compétences spécifiques en matière contractuelle et sa capacité à négocier en font un Avocat de renom.

A tailored support

Joëlle Monlouis Law firm offers to its client a global and personalized service. It assists them, represents them and defends their interests closely to their needs, in advice as well in litigation, at a national and international level.

In particular, it covers the incorporation and development of sports structures, the drafting of contracts, provides strategic support (e.g. sports contracts, employment contracts, negotiating mandates, research contracts, sponsorship contracts, contracts of transfer of image rights) and also judicial matters before national and international bodies such as the Court of Arbitration for Sport (CAS), the French National Olympic and Sports Committee (CNOSF).

Availability, closeness, dynamism, reactivity and performance are its core values.

Un accompagnement sur mesure

Le Cabinet de Maître Joëlle Monlouis offre à ses clients une prestation globale et personnalisée. Il les assiste, les représente et défend leurs intérêts au plus près de leurs besoins, en conseil comme en contentieux, au niveau national et international.

Le Cabinet intervient notamment dans la constitution et le développement de structures sportives, la rédaction de contrats, l'accompagnement stratégique (contrats sportifs, contrats de travail, mandats de négociation, mandats de recherche, contrats de sponsoring, contrats de cession de droit à l'image) et, en matière judiciaire, devant les instances nationales et internationales compétentes tel que le Tribunal Arbitral du Sport (TAS) ou le Comité national olympique et sportif français (CNOSF).

Disponibilité, proximité, dynamisme, réactivité et performance constituent ses maîtres mots.

A recognized expertise

Maître Joëlle Monlouis, Member of the Paris' Bar for 10 years, also performs the function of Sports Representative (in particular in the Football and the Basketball) and is registered, as such, on the French Register of the Sports Representative Lawyers.

She is besides a board member of the Federation of Overseas Enterprises (FEDOM) and chairs its Sports and Sports Economy Commission.

Maître Joëlle Monlouis is also the co-chair of the Sports Law Commission of the French legal advisors of companies (ACE). Since 2014, she sits on the Status and Regulations Committee of the Paris Football League.

Une expertise reconnue

Maître Joëlle Monlouis, Avocat au Barreau de Paris depuis 10 ans, exerce également la fonction de Mandataire sportif (notamment dans le Football et le Basketball) et est, à ce titre, inscrite sur le registre des Avocats mandataires sportifs.

Co-présidente de la Commission Droit du Sport de l'Association des Avocats Conseils d'Entreprises (ACE), elle est par ailleurs membre du Conseil d'Administration de la Fédération des entreprises d'Outre-mer (FEDOM) et en préside la Commission sport et économie du sport. Depuis 2014, elle siège à la Commission Statuts et Règlements de la Ligue de Football de Paris.

A perfect knowledge of the African continent

Due to its specific activity, Joëlle Monlouis Law firm has an excellent understanding of the regional environment of Africa. Today's clients include many African athletes and organizations. Joëlle Monlouis Law firm can rely on a broad network of local African correspondents. From the African Cup of Nations to the AfroBasket, Joëlle Monlouis Law firm is present in Sports Law, such as Business Law, on the whole continent.

Maître Joëlle Monlouis works as a TV consultant, in particular at Africa24 channel on topics related to Sports Law and Sports Economy in Africa.

Une parfaite connaissance du continent Africain

De par la spécificité de son activité, le Cabinet de Maître Joëlle Monlouis est doté d'une excellente compréhension de l'environnement régional de l'Afrique. Il compte aujourd'hui parmi ses clients de nombreux sportifs et organisations africains et bénéficie d'un large réseau de correspondants locaux. De la Coupe d'Afrique des Nations à l'AfroBasket, le Cabinet est présent en droit du sport, comme en droit des affaires, sur l'ensemble du continent.

A ce titre, Maître Joëlle Monlouis intervient comme consultante TV, notamment sur la chaîne Africa24, sur les thématiques relatives au droit du sport et à l'économie du sport en Afrique.



Maître Joëlle Monlouis, Attorney at Law at the Paris'Bar

for 10 years, began her career as a financial lawyer within a major international bank.

After her experience at the Commercial, Financial and Economic Attorney General Office of the French Supreme Court (*Cour de Cassation*), she joined an American law firm where she was in charge of mergers and acquisitions and issues related to corporate law.

In 2013 she founded her own firm, emphasizing her expertise : Business Law and Sports Law. Highly active in the field of Sports Law, she also performs the function of Sports Representative. She works both in Europe and abroad and has a particularly strong presence in Africa and in the departments, territories and local communities to overseas territories.

TV consultant, in particular at Africa24 channel, she also teaches Sports law at the University *Paris I Panthéon-Sorbonne* and in a French Business School dedicated to Sports (*Sports Management School*).

Maître Joëlle Monlouis, Avocat au Barreau de Paris

depuis 10 ans, a débuté sa carrière comme juriste financier au sein d'une grande banque internationale.

Après une expérience au Parquet de la chambre commerciale, financière et économique de la Cour de cassation, elle a rejoint un Cabinet américain où elle est intervenue en matière de fusion-acquisition et en droit des sociétés.

C'est en 2013 qu'elle crée sa propre structure, privilégiant son expertise: le droit des affaires et le droit du sport. Particulièrement active dans ce dernier domaine, Maître Joëlle Monlouis exerce la fonction de Mandataire sportif. Elle intervient tant en Europe qu'à l'International et est notamment très présente en Afrique et dans les départements, territoires et collectivités territoriales d'Outre-mer.

Consultante TV sur la chaîne AFRICA24, Maître Joëlle Monlouis enseigne en parallèle à l'Université Paris I Panthéon-Sorbonne au sein du Diplôme Universitaire de Droit du sport ainsi qu'à l'école de commerce Sports Management School.

Joëlle Monlouis Law firm

11, rue de Turbigo - 75001 Paris

Tel. : 33 (0) 6 10 60 42 95 - Fax : 33 (0) 1 70 24 77 75 - monlouis.avocat@gmail.com

www.monlouis-avocat.fr

